
PROTOKÓŁ NR LXI/2023 

RADY MIASTA CZARNKÓW 

z dnia 27 czerwca 2023 r. 

 

godzina rozpoczęcia sesji – 14.05 

godzina zakończenia sesji – 18.14 

 

Ad 1. Otwarcie sesji.  

Otwarcia obrad oraz powitania obecnych dokonała Przewodnicząca 

Rady Miasta – Barbara Lipska. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

- Andrzej Tadla – Burmistrz Miasta Czarnków, 

- Krzysztof Madaj – Zastępca Burmistrza Miasta Czarnków, 

- Beata Rączka – Sekretarz Miasta Czarnków, 

- Mariusz Tadeuszak – Skarbnik Miasta Czarnków, 

- radni – zgodnie z listą obecności stanowiąca załącznik do protokołu 

(spóźnili się radni S. Radomski – 14.15, St. Michalski – 14.45, nieobecni 

radni: J. Furmann, R. Wujec) 

- kierownicy, dyrektorzy prezesi jednostek organizacyjnych Miasta,  

- pracownicy Urzędu Miasta Czarnków.  

 

Zalogowanie do systemu (lista obecności stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad 2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Marek 

Tykfer, złożył wniosek o zmianę porządku obrad: podjęcie uchwały w 

sprawie zawiadomienia o niezałatwieniu skargi w terminie – z uwagi na to, 

że skarga wpłynęła do Rady tuż przed sesją i nie było możliwości jej 

rozpatrzenia.   

 

Przewodnicząca Rady Miasta Czarnków – Barbara Lipska, złożyła 

wniosek o zmianę porządku obrad: podjęcie stanowiska w sprawie 

wyrażenia zgody na podjęcie działań zmierzających do spełnienia 

kryteriów sportowych przez Klub MKS Steico Noteć Czarnków awansujący 

do III ligi. 

Ponieważ radni nie wyrazili sprzeciwu, aby przegłosować obydwie zmiany 

jednocześnie, Przewodnicząca poprosiła o głosowanie poprzez wciśnięcie 

przycisku na elektronicznym urządzeniu do głosowania i podniesienie ręki: 

 



Głosowało: 11 radnych: 

ZA-11 

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

Radni jednogłośnie przyjęli zmianę porządku obrad. 

 

Rada Miasta obradowała zgodnie z następującym porządkiem: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Miasta Czarnków.  

5. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasta Czarnków.  

6. Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Miasta Czarnków wotum 

zaufania – projekt uchwały Rady Miasta Czarnków w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Czarnków – DRUK nr 

438. 

7. Projekt uchwały Rady Miasta Czarnków w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok – DRUK nr 439: 

- rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok z informacją o stanie mienia 

komunalnego Jednostki,  

- uchwała nr SO-14/0954/264/2023 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok 

wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami, 

- debata nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

8. Projekt uchwały Rady Miasta Czarnków w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta Czarnków za 2022 rok – DRUK nr 440:  

- przedstawienie Uchwały Nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Czarnków z dnia 31 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

wykonaniu budżetu Miasta Czarnków za rok 2022 oraz wniosku o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Czarnków za 2022 rok,  

- przedstawienie uchwały nr SO-14/0955/242/2023 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 13 

czerwca 2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Czarnków o udzielenie Burmistrzowi Miasta Czarnków absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 



9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok – DRUK nr 441, 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 

– 2034 – DRUK nr 442, 

c) w sprawie regulaminu dotyczącego niektórych zasad 

wynagradzania nauczycieli w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Miasta Czarnków  – DRUK nr 443,  

d) w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników – DRUK nr 

444,  

e) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego – DRUK nr 445,  

f) w sprawie zawiadomienia o niezałatwieniu skargi w terminie.  

10. Stanowisko Rady Miasta.  

11. Korespondencja, która wpłynęła do Rady Miasta Czarnków. 

12. Interpelacje radnych. 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji.   

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że do protokołu 

nie zgłoszono żadnych uwag. Protokół przyjęto. 

 

Ad 4. Raport o stanie Gminy Miasta Czarnków.  

Raport o stanie Gminy Miasta Czarnków za rok 2022 przedstawił 

burmistrz Miasta Czarnków – Andrzej Tadla.  

 

Burmistrz podsumował swoją działalność w roku 2022 w szczególności 

szczegółowo omówił realizację polityk, programów i strategii, uchwał Rady 

Miasta Czarnków. 

 

Ad 5. Debata nad raportem o stanie Gminy Miasta Czarnków. 

Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła dyskusję. 

 

Radna K. Baryczkowska zapytała o wspomnianą przez burmistrza 

wygasającą promesę: czy istnieje obawa, że stracimy tę promesę? 

Nawiązała też do zmniejszającej się liczby mieszkańców miasta: Czarnków 

się wyludnia, jesteśmy na 7 miejscu najszybciej wyludniającego się miasta 

w woj. Wielkopolskim. Czy wobec tego jest tworzona jakaś strategia, która 



spowolni ten proces, czyli zatrzyma mieszkańców Czarnkowa, a też  

i ściągnie może nowych do naszego miasta? 

 

Zastępca Burmistrza: jeżeli chodzi o promesę środków finansowych na 

realizację parku, procedura wygląda w ten sposób, że mamy możliwość 

wystąpienia ponownie o przyznanie tych środków, po dostosowaniu, to co 

zostało już Państwu przedstawiane na posiedzeniach komisji, na 

poprzednich sesjach, jesteśmy praktycznie na finiszu dostosowania 

projektu zmian do tego, żeby w tej kwocie dofinansowania, plus nasz 

udział własny się zmieścić i wystąpimy o ponowne przyznanie tych 

środków. Nie ma takiego zagrożenia, żeby te środki nam w tym momencie 

przepadły.  

 

Burmistrz: jeżeli chodzi o problem wyludniania, to zgadza się, że  

w statystykach Czarnków jest na określonym miejscu, ale jest to problem 

wszystkich samorządów, no niestety tak to się dzieje. Stąd też były 

działania, żeby stworzyć warunki, na naszych gruntach, do rozwoju 

budownictwa wielorodzinnego. Niestety, nasze procedury są stosunkowo 

bardzo czasochłonne. Jeżeli chodzi o cały ten teren przy Lawendowej,  

w tej chwili już wykaz wisi i jeżeli chodzi o ogłoszenie przetargu i jego 

otwarcie, planujemy, bo niestety to są terminy wydłużone – wykaz musi 

wisieć 1 miesiąc, z kolei ogłoszenie o przetargu musi być zamieszczone  

w prasie codziennej ogólnopolskiej i 2 miesiące, ze wstępnego wyliczenia 

będzie to 27 września. Sądzę, że w tym roku jedna z tych działek znajdzie 

swoich nabywców, zainteresowanie jest, bo wchodzi nowy program, czyli  

2 % na pożyczki dla tych, którzy będą chcieli nabywać. Planujemy 

zbywanie działek z naszych terenów, aby je można było zabudowywać, ale 

musimy też pamiętać o jednym, że mamy ileś gruntów, które są w naszej 

własności pod rygorem niestety jeszcze i w rozpatrywaniu przed sądami, 

gdzie jest roszczenie na Chodzieskiej. Jestem przekonany, że 1 działka na 

ul. Lawendowej zostanie w tym roku sprzedana, co umożliwi rozwój 

budownictwa wielorodzinnego. Jak Państwo widzą, na ul. Rybaki inwestor 

budynek buduje, na Placu Powstańców Wielkopolskich, z rozmowy  

z inwestorem wiem, że uzgadnia on z konserwatorem zabytków elewację  

i umiejscowienie tego budynku. Mamy tereny dla budownictwa 

jednorodzinnego i wielorodzinnego, ale one znajdują się w zasobach osób 

prywatnych. W Wydziale Gospodarki Nieruchomościami, trochę już 

zreorganizowanym, będzie tworzony taki plan przyszłościowy, jak tymi 

gruntami, które już posiadamy, będziemy gospodarowali. Podstawą jest 

uzbrojenie, nie zawsze jest ono łatwe do wykonania, chociażby na 



Lawendowej jest bardzo głębokie posadowienie, ze względu na 

ukształtowanie terenu.     

 

Przewodnicząca Rady Miasta: oby wzrost liczby mieszkań przełożył 

się na wzrost liczby mieszkańców, żeby to tak zadziałało. 

 

 Radny D. Kochański: słyszeliśmy w raporcie o wielkich wydatkach za 

2022 rok. Jak wygląda w tej chwili zadłużenie miasta? Czy kwota ze 

sprzedaży działki przez TBS na ul. Rybaki wspomogła w jakiś sposób 

budżet miasta? Czy na ul. Sikorskiego, od strony bloków na wzgórzu,  

trzeba wybudować mur oporowy, na który wzięliśmy pożyczkę?  

 

Skarbnik: w 2022 roku zadłużenie zwiększyło się o 600 tys. zł, bo 

zaciągnęliśmy 3 mln. zł kredytu, spłaciliśmy 2,4 mln zł. Ale rok wcześniej 

się zmniejszyło, bo wtedy też nie zaciągnęliśmy żadnego kredytu. 

Dopowiem jeszcze kilka słów przy omawianiu sprawozdania finansowego.         

 

Burmistrz: no tak, musimy umocnić skarpę. To jest bieżąca inwestycja.  

Przy inwestycjach pojawiają się błędy projektanckie i to jest taki błąd.  

W tej chwili projektant wykonał dokumentację zamienną, nie mamy 

jeszcze pełnego kosztorysu. Nie uwzględniono tego, że aby zrealizować 

chodnik i ścieżkę rowerową w tym miejscu, będzie potrzeba więcej terenu 

i konieczne było podebranie skarpy – a co za tym idzie, przy takiej różnicy 

poziomów, trzeba ją wzmocnić. Aktualnie czekamy na kosztorys  

i konkretne rozwiązanie projektanta. Jest to dla nas pewnego rodzaju 

spowolnienie i koszt, którego nie planowaliśmy.   

Pieniądze ze sprzedaży przez spółkę nie wpływają do budżetu miasta, są 

przekazane do spółki na kapitał zapasowy – tak to działa.    

 

Przewodnicząca Rady Miasta: czy opracowany plan wymiany 

oświetlenia na energooszczędne dotyczy całego oświetlenia ulicznego, czy 

tylko tego stanowiącego własność miasta?  

 

Burmistrz: dokumentacja dotyczy całości, także na oświetlenie „nie 

nasze”, aby była jednolitość. Może uda się nam przejąć to oświetlenie na 

własność.    

 

Radny S. Radomski: ile taka wymiana oprawy kosztuje? 



Zastępca Burmistrza: w tej chwili trudno to określić jedną kwotą, bo 

mamy taki rozdźwięk opraw na terenie miasta, że to są kwoty różne, od 

800 zł, czy 1.000, do pewnie i 2.000 i ponad 2.000, bo to jest też kwestia 

dostosowania słupa do danej oprawy. Nie da się na wszystkich słupach 

zamontować jednakowych opraw, bo nie będzie to ze sobą kompatybilne.  

 

Radny S. Radomski: rozmawiałem z Eneą i te słupy pasują do danych 

lamp, także nie ma problemu. 

 

Zastępca Burmistrza: ale my musimy zrobić przetarg i nie możemy 

zapisać, że mają to być oprawy danego producenta, my musimy tak 

opisać te oprawy, żeby inni producenci również mogli w tym przetargu 

wystartować. Nie możemy wskazać wprost producenta, mimo że może się 

okazać, że tylko jeden producent takie oprawy produkuje,   

 

Radny S. Radomski: ja tylko słyszałem, że oprawa takiej łapmy 

kosztuje od 350 zł. wzwyż. Proszę to potwierdzić.  

 

Zastępca Burmistrza: nie odpowiem w tej chwili, bo musiałbym 

sprawdzić w kosztorysach. 350 zł sama żarówka potrafi kosztować, a tu 

mówimy o wymianie całych opraw. Moglibyśmy też w oszczędnościowej 

wersji próbować wymieniać same żarówki na ledowe, bo takie też 

funkcjonują, ale niestety z wyliczeń okazuje się, że to nie jest najlepsze 

rozwiązanie, najlepsza jest jednak wymiana całej oprawy.     

 

Radny S. Radomski: czy będzie przetarg? 

 

Zastępca Burmistrza: oczywiście, to są duże kwoty, które 

przekraczają możliwość zakupu poza ustawą Prawo zamówień publicznych. 

Liczymy, że to zadanie będzie realizowane ze środków zewnętrznych,  

a tam też będą określone wymagania, które musimy spełnić.   

 

Burmistrz: musimy pamiętać o  tym, że oprawy z prostego względu nie 

mogą być jednakowe wszędzie: zgodnie z przepisami dotyczącymi 

oświetlenia ulicznego, w zależności od tego, jaki zakres tejże ulicy 

oświetlają, muszą spełniać określone wymogi, czy to natężenia 

oświetlenia, kąta padania światła, koloru, itd. Tutaj jest wiele czynników, 

stąd nie da się określić ceny jednej oprawy. Są też one różnej mocy.     

 

 



Po zakończeniu debaty: 

 

Ad 6. Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Miasta 

Czarnków wotum zaufania – projekt nr 438 uchwały Rady Miasta 

Czarnków w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi 

Miasta Czarnków. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Czarnków i zarządziła 

głosowanie nad projektem, poprosiła o głosowanie poprzez wciśnięcie 

przycisku na elektronicznym urządzeniu do głosowania i podniesienie ręki:  

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-6 

PRZECIW-4 

WSTRZYMAŁO SIĘ-3 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę odrzucono – nie udzielono Burmistrzowi wotum 

zaufania.  

 

(przerwa – 16.09 do 16.19)  

 

Ad 7. Projekt nr 439 uchwały Rady Miasta Czarnków w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Czarnkowa wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.  

 

Skarbnik Miasta Mariusz Tadeuszak przedstawił sprawozdanie 

finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Czarnków za 

2022 rok, wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok. 

 

Dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok: 

 

Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła dyskusję.  

 



Przewodnicząca Rady Miasta zapytała z czego wynikają te 

rozbieżności między sprawozdaniami rb, kolejnymi numerami, a tymi 

ostatecznymi, wykazanymi w sprawozdaniu? 

 

Skarbnik: to wszystko robi się ręcznie, także czasami zdarzy się 

„czeski” błąd o 100 zł.     

 

Wobec braku innych pytań, uwag, Przewodnicząca Rady Miasta 

zamknęła dyskusję, zarządziła głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Czarnków za 2022 rok, 

odczytała projekt uchwały i poprosiła o głosowanie poprzez wciśnięcie 

przycisku na elektronicznym urządzeniu do głosowania i podniesienie ręki:  

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13 

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad 8. Projekt uchwały Rady Miasta Czarnków nr 440 w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta Czarnków za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła o zabranie głosu 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jacka Kowalskiego, który 

przedstawił uchwałę nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Czarnków 

z dnia 31 maja 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu 

budżetu Miasta Czarnków za rok 2022 oraz wniosek do rady o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Czarnków za 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta oddała głos radnemu Michałowi 

Geremkowi – członkowi Komisji Rewizyjnej, który odczytał opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Czarnków o udzielenie absolutorium.  

 

Wobec braku pytań, uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

projektem uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Czarnków za 2022 rok, odczytała projekt uchwały, poprosiła o głosowanie 



poprzez wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do głosowania 

i podniesienie ręki: GŁOSOWANIE: 

 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13 

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta pogratulowała Burmistrzowi i ogłosiła  

5 minut przerwy. 

 

(salę obrad opuścił radny S. Radomski) 

 

Ad 9. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok – DRUK nr 441: 

Przewodnicząca Rady Miasta oddała głos Skarbnikowi.  

 

Skarbnik: poinformował o zmianach w projekcie uchwały, jakie zostały 

wprowadzone po posiedzeniach Komisji: 

- wprowadza się do budżetu łącznie 80.601,34 zł na pomoc dla Ukrainy,  

- zwiększyła się kwota środków otrzymanych z tytułu dodatku węglowego 

oraz  

z tytułu dodatku do gazu,  

- wprowadza się do budżetu 1.644 zł za sprzedaż drewna w Przedszkolu 

Miejskim Nr 1, 

- wprowadza się do budżetu kwotę 3.931 zł uzyskaną z tytułu eksploatacji 

Klubu Juniora w Przedszkolu Miejskim Nr 2, 

- wprowadza się do budżetu 1.500 zł z tytułu nagrody od Marszałka 

Województwa dla Szkoły Podstawowej Nr 2, 

- wprowadza się do budżetu kwotę 2.700 zł darowizny na rzecz 

Przedszkola Miejskiego Nr 2. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji:  

opinie Komisji: jednogłośnie pozytywne. 

  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą z poprawkami, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym 

urządzeniu do głosowania i podniesienie ręki:   



GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 12 radnych: 

ZA-12 

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

(na salę obrad wrócił radny S. Radomski) 

 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 

2034 – DRUK nr 442: 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji:  

opinie Komisji: jednogłośnie pozytywne. 

  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do 

głosowania i podniesienie ręki:   

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13  

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

c) w sprawie regulaminu dotyczącego niektórych zasad wynagradzania 

nauczycieli w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Miasta Czarnków  – DRUK nr 443: 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji:  

opinie Komisji: jednogłośnie pozytywne. 

  



Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do 

głosowania i podniesienie ręki:   

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13 

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

d) w sprawie powołania zespołu do wyboru ławników – DRUK nr 444: 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że do składu zespołu 

zgłoszono następujące osoby: Beata Rączka, Katarzyna Baryczkowska  

i Michał Geremek.   

 

Wobec braku pytań i uwag do projektu uchwały, Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na 

elektronicznym urządzeniu do głosowania i podniesienie ręki:   

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13  

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

e) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego – DRUK nr 445: 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poprosiła przewodniczących Komisji  

o przedstawienie opinii Komisji:  

opinie Komisji: jednogłośnie pozytywne. 

  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do 

głosowania i podniesienie ręki:   

 



GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13  

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

f) w sprawie zawiadomienia o niezałatwieniu skargi w terminie – DRUK 

nr 446: 

 

Przewodnicząca Rady Miasta przypomniała, że w związku z tym, iż 

skarga nie zostanie załatwiona w terminie, przedłuża się termin jej 

rozpatrzenia do 31 sierpnia br., czyli do planowanego dnia kolejnej sesji 

Rady Miasta w trybie normalnym.   

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do 

głosowania i podniesienie ręki:   

 

GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13  

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

Ad 10. Stanowisko Rady Miasta.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała treść stanowiska: Rada Miasta 

Czarnków pragnie zapewnić o wsparciu dla Klubu MKS Steico Noteć 

Czarnków i wyraża zgodę na podjęcie działań zmierzających do spełnienia 

szczegółowych kryteriów infrastrukturalnych dla zespołów III ligi zgodnie 

z przepisami licencyjnymi. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

uchwałą, poprosiła o wciśnięcie przycisku na elektronicznym urządzeniu do 

głosowania i podniesienie ręki:   

 



GŁOSOWANIE: 

Głosowało: 13 radnych: 

ZA-13  

PRZECIW-0 

WSTRZYMAŁO SIĘ-0 

(imienny wykaz głosowania stanowi integralną część protokołu) 

Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 

  

Ad 11. Korespondencja, która wpłynęła do Rady Miasta Czarnków. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła następujące pisma: 

- pismo Państwa J. R. Bytyń – do Burmistrza, do wiadomości Rady Miasta: 

ponowienie wniosku o zmianę Studium uwarunkowań kierunków  

i zagospodarowania przestrzennego – chodzi o działkę na ul. Brzezińskiej.  

 

Bartosz Wołoszczuk – Gospodarka przestrzenna, UM Czarnków: sejm 

uchwalił zmianę ustawy, senat wniósł poprawki, będą one jeszcze 

procedowane, ale wszystko wskazuje na to, że ta ustawa zostanie finalnie 

zakończona. Nie będzie już obowiązywało Studium, tylko plany ogólne 

miasta. Jeżeli dotychczasowe terminy nie ulegną w ustawie zmianie, to od 

początku 2026 roku gminy będą miały obowiązek posiadać plan ogólny 

miasta – zamiast studium. Ustawa wejdzie w życie po podpisaniu i będzie 

wskazywała terminy dla gmin.  

 

Burmistrz zapewnił, że Rada Miasta otrzyma do wiadomości odpowiedz 

przekazaną Państwu Bytyń; 

 

- pismo Zarządu Klubu MKS Steico-Noteć Czarnków w związku  

z dynamicznym rozwojem Klubu, a konkretnie awansem do III ligi – pismo 

było omawiane na posiedzeniach Komisji, podjęliśmy stanowisko; 

 

- wniosek osoby prywatnej dotyczący postawienia figury Matki Bożej 

Ostrobramskiej na zbudowanym rondzie przy sklepie Delikatesy na  

ul. Sikorskiego – przekazano do Burmistrza;  

 

- odpowiedz do Wojewody Wielkopolskiego dotycząca zaleceń 

pokontrolnych dla Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – ustalono, aby 

przesłać radnym tę informację drogą elektroniczną; 

 

- pisma Towarzystwa Miłośników Historii Czarnkowa: 



• dotyczące drzewa przy dworku Swinarskich – do rozpatrzenia do 

Burmistrza,     

• dotyczące nadania nazw rondom na ul. Sikorskiego:  

im. A. Słodowego i im. St. Grupińskiego; 

 

- pismo osoby fizycznej dotyczące malowania ławek na terenie miasta – 

pismo przekazano do Burmistrza; 

 

- zaproszenie Almaru na XIII mistrzostwa Polski samorządowców w piłce 

nożnej – szczegółowe informacje w Biurze Rady Miasta.  

    

Ad 12. Interpelacje radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała o interpelacji od Klubu 

Radnych „Jeden Czarnków” – jest opublikowana w BIP-ie.  

 

Ad 13. Wolne głosy i wnioski. 

 

J. Klimaszewski – mieszkaniec: wyraził zadowolenie z decyzji Rady 

Miasta o wsparciu Klubu Noteć Czarnków. Dodał, że warto wykorzystać tę 

sytuację, że taki Klub, z małego miasta, wchodzi do III ligi. Będą 

przyjeżdżać do nas kluby i kibice z całej Polski. Nie tylko musimy spełnić 

warunki, ale zastanowić się nad tym, co dalej. Może warto opracować 

kilkuletnią strategię rozwoju sportu, kultury fizycznej i turystyki? Jednym  

z jej elementów będą te sprawy związane z Klubem. W tej chwili jest  

18 grup, w różnym wieku, ok. 300 osób. Na ostatnim meczu mogło być 

ok. tysiąca osób. Wielu mieszkańców jest zainteresowanych tym, co robi 

Klub, ale też jak dalej to będzie wyglądać. Warto się zastanowić nad tym, 

jaką wersję wybrać: czy prowizorkę, czy zainwestować, pomyśleć  

o przyszłości, hotel, infrastruktura. Bez względu na to, w której lidze 

będzie Klub, infrastruktura, którą się stworzy, będzie wykorzystywana. 

Warto postawić w tej strategii na sport masowy, wyznaczyć sobie 

priorytety i harmonogram i żeby to było rzeczywiście na kilka lat  

i wykorzystać reklamę, którą robi Klub. Wykorzystajmy to, że Klub 

wchodzi do III ligi, możemy coś stworzyć, coś zaproponować i przy okazji 

poszerzyć infrastrukturę. To Państwo decydujecie jak. Koszty też są 

ważne. Najpierw trzeba spełnić te warunki, żeby zawodnicy innych klubów 

tu przyjechali i zagrali mecz, ale można też pomyśleć o przyszłości.  

Według mojej wiedzy, w sierpniu i we wrześniu będzie ogłoszony nabór  

z Rządowego Funduszu Polski Ład z Programu Inwestycji Strategicznych  

i będzie można napisać wniosek na budowę lub modernizację infrastruktury 



sportowej. Też środki unijne z lat 2021-27. Jaka będzie koncepcja zależy od 

Państwa. Zastanówmy się nad wersją przyszłościową, perspektywiczną.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta: podziękowała za przedstawione uwagi, 

wnioski. Budowa hotelu nie jest zadaniem własnym gminy, więc to na 

pewno nie. Być może zainwestujemy w rzeczy, które są około tego i są 

możliwe do zrealizowania. Panowie Burmistrzowie monitorują środki 

zewnętrzne. Myślimy o tym, co Pan, ale dodatkowo musimy poszukać 

pieniądze.   

 

J. Klimaszewski – mieszkaniec: rzeczywiście ma Pani rację, ale proszę 

tak perspektywicznie i szeroko się zastanowić, nie odrzucać już na 

początku, zrobić wizualizację i się zastanowić, policzyć koszty.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta: tu nie chodzi o koszty, budowa hotelu nie 

jest zadaniem własnym gminy.  

 

J. Klimaszewski – mieszkaniec: zostawmy tą rzecz. Czy Czarnków 

zyska na tym, jeśli będzie miał miejsca noclegowe? Przyjeżdżają kluby 

pływackie. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta: proszę wskazać przepis prawny, że 

możemy budować hotel, to może znajdziemy te pieniądze. Nie ma takiej 

możliwości. Można szukać inwestorów.  

 

Radny D. Kochański: trzeba, bo hotel jest priorytetem.  

 

J. Klimaszewski – mieszkaniec: mówiąc o Polskim Ładzie, o pozyskaniu 

środków, to nie są informacje wyssane z palca, tylko informacje pewne.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta: nasza gmina jak najbardziej korzysta  

z możliwych środków, gdzie się da szuka pieniędzy, również, jak Pan wie,  

z Polskiego Ładu. Jak tylko będzie taka możliwość, to na pewno gmina  

z tego skorzysta.  

 

Przewodnicząca poinformowała też o terminach najbliższych posiedzeń: 

sesja 31 sierpnia o 15.30, Komisja Społeczna 22 sierpnia, a Komisja 

Budżetu – 23 sierpnia, 15.30.  

 

Zastępca Burmistrza: w sprawie wniosku o nazwanie rond: ponieważ 

jest to kolejny wniosek w tej sprawie, dlatego zgodnie z ustaleniami 



podjętymi na posiedzeniach komisji i poddaniu tematu konsultacjom 

społecznym zaproponował, aby analogicznie postąpić także w przypadku 

tego wniosku.  
 

Radni wyrazili zgodę.  

 

Radny J. Barnaś: od dawna mówiono o tym, aby jedno z rond  

w Czarnkowie nazwać imieniem i nazwiskiem kobiety, dlatego proszę to 

wziąć pod uwagę.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta: chodziło o ulicę, a nie rondo, ale proszę 

złożyć wniosek, zostanie on poddany pod głosowanie.  

  

Ad 14. Zakończenie sesji.   

Przewodnicząca Rady Miasta dziękując za spotkanie, życzyła wszystkim 

spokojnych i bezpiecznych wakacji. Zakończyła LXII sesję Rady Miasta.  

   

 Protokołowała: Lucyna Żwawiak 

 

Załączniki:   

1. Lista obecności.        

2. Podjęte uchwały i stanowiska, opinie i wyniki głosowań imiennych. 

 

 

       Przewodnicząca Rady Miasta 

        (-) Barbara Lipska 


